
 

Ravsted Børneunivers 

Mødeindkaldelse 
Emne: Fællesbestyrelse 

 
Dato: Mandag den 4. december 2023  
Tid: 19:00 – 21.30 
Sted: Ravsted Børneunivers 
Kage: Lene 
 
  

Deltager ved mødet: 
Michael Holm 
Karina Metcalfe 
Åse Lavrsen 
Lene Johannsen 
Henrik Sams 
Christian Carstensen 
Pia Blaudzun 
Randi Carstensen 
Louise Nielsen 
Nicoleta Vulpe 
Tine Svane 
Ida Lauritzen 
 
Fraværende: 
 

Dagsorden: Tid: Referat: 

Nyt fra elevrådet 5 min Ingen repræsentanter fra elevrådet i dag.  
Michael fortæller: Der afholdes legepatrulje-
kursus, hvor 7-8 elever har meldt sig. Elevrådet 
var godt tilfreds med fremmødet til 
loppemarkedet i november. Arrangementet gav 
lidt penge i kassen. Elevrådet har været gode til 
at lave reklame for det.  
 
I morgen tirsdag den 5. dec., skal Stella og Mads 
til fælleselevrådsmøde. Der vil være 
juleafslutningshygge med pakkeleg. Derudover 
har de arbejdet på et power point show med 
udklip af vores klippedage, som de skal vise. 
 
Der er pt. en nissehuekonkurrence på skolen. 
Det går ud på at klasselæreren i hver klasse hver 
morgen tæller hvor mange i klassen, der har 
noget julet på hovedet. Det opgøres 
procentmæssigt/forholdsmæssigt til sidst, og 
der vil fra elevrådet være en præmie til 
vinderklassen, den overrækkes onsdag d. 20. 
dec. lige inden ferien. 

Godkendelse af referat (sendes rundt som altid) 2 min  

360ᵒ Ravsted Børneunivers, Karina, Åse 
(Michael) 

20 min Dagplejen:  
De har netop afsluttet projektet om tryghed og 
sikkerhed. Alle har fået plaster og diplomer.  
De har afsluttet salmesang og er gået i gang 
med at julehygge.  
De skal til sang med præsten.  
På onsdag skal de have julefrokost i legestuen. 
De arbejder med hoppeline-julekalender og 

https://ravstedboerneunivers.aula.dk/


farver. De har gang i en masse ting. 
Monica er lige kommet af med et barn til 
børnehaven. Inge Lise mister et barn 8.12, da 
barnet flytter. Ellers er det først til sommer der 
kommer børn fra dagplejen til børnehaven. 
 
Børnehaven:  
Vi har haft forældremøde med fælles 
oplægsholder. En ergoterapeut der fortalte om 
bevægelse/motorik. De fleste børn var 
repræsenteret. Tilbagemeldingen var god – det 
var godt og givende.  
Der har lige været bedsteforældredage med 
succes og fint fremmøde. Der var dog lidt færre 
bedsteforældre end der plejer at være.  
Spørgsmål: kan man udvide konceptet til en 
familiedag? Sådan er det egentlig allerede. Der 
er mulighed for at finde stedfortrædere til 
bedsteforældre. Der er mest fokus på at 
børnene har nogen, der kommer og besøger 
dem en eller begge dage.  
 
Personalet har været optaget af faldende 
børnetal og den indvirkning det har på 
personalegruppen – idet der til sommer er 1 stk. 
personale mindre. Pt. er der i børnehaven 26 
børn – til august 18 børn. Dette noget lavere 
børnetal afføder en besparelse, som reelt kun 
kan findes ved at reducere i bemandingen.  
 
Karina har været meget væk - grundet 
uddannelse, som hun afslutter næste torsdag.  
Nu kan vores institution få studerende. Den 
første studerende kommer allerede den 1.2.24 i 
en 7 ugers praktik.  
Personalet glæder sig til input og friske, nye 
øjne udefra. 
 
Der er fundet gratis socialpædagogiske timer – 
som udgangspunkt 5 timer i ugen (inkl. 
administration) 
Vedkommende kommer ud og ser om der er 
noget der kan gøres anderledes og om der er 
nogen der har brug for mere opmærksomhed. 
Personen er ikke tilkoblet en fast gruppe, men 
tilkoblet hele børnehaven.  
 
Skole:  
Skolen har travlt – de sidste 14 dage med 
julefest og jubilæum har fyldt. Det kan mærkes 
på de børn der er mere eller mindre udfordret.   
En travl hverdag uden den kendte struktur kan 
være svært for nogle børn.   
 
Fredag skal skolen til gospelkoncert i Aabenraa 
– temaet er juleevangeliet.  
I tirsdags var der anderledes dag, hvor temaet 



også var juleevangeliet/kristendom. Det var en 
rigtig hyggelig dag, hvor tiden bare fløj af sted.  
 
Der har været klippedage torsdag og fredag i 
seneste uge.   
I år har de gjort lidt ekstra ud af julepyntningen, 
så det ser pænt ud til jubilæet.  
 
1. klasse/2. klasse har fået et specialpædagogisk 
visit fra Fjordskolen. Der kom en pædagog og en 
fysioterapeut, som skulle observere 
undervisningen.  
Efterfølgende kom de med en samlet 
evaluering, hvor Åse fik megen ros.  
Der var god struktur, overskuelighed - og 
børnene vidste hvad de skulle.  
Eneste kritik var møblerne, til gengæld var de 
glade for tennisbolde under stolebenene. 
Det undersøges om der er noget bedre (møbler) 
på et en skoles lager/i en kælder… 
 
 

Referat fra ERFA-møde - Lene 10 min Lene har været til møde med de andre 
formænd (som suppleant for Randi). Nyt 
netværk de prøver at få gang igen. Ca. halvdelen 
af skolerne deltog – 8 stk. 
Startede med en præsentation.  
Status kort sagt – de store skoler har kæmpe 
underskud.  
 
De har snakket om møderne ”Sammen om 
Skolen,” hvor politikere og en skoleformand der 
skal præsentere alle skoler, mødes. Der er snak 
om at de små skoler ikke bliver repræsenteret - 
og der bliver ikke taget referat. 4 årlige møder. 
 
Drøftelse omkring Dialogforum – der bliver 
drøftet en masse, men der kommer ikke rigtig 
gang i noget på baggrund af de møder.  
Det er meget det samme år efter år.  
  

Kage   

Mad julefest – Pia 5 min Støtteforeningen har valg at sige nej til at stå for 
maden til julefest. Michael har været i gang 
med at finde ud hvad der kunne være 
alternativet – mange er spurgt, mange idéer 
vendt… 
Det bliver Chris og co., der kommer til at stå for 
at servere pasta kødsovs, som slagteren laver.  
 
Pia har ringet til Tina for at høre hvor mange der 
har meldt til.  
100 har betalt men 190 har tilmeldt. Har folk 
misforstået at der var betaling ved tilmelding? 
Fristen var i fredags. Pia har skrevet ud og der er 
mange der har glemt at betale med gerne vil 
betale nu – men skal de have lov til det efter 



fristen?  
Når 50 % ikke har betalt… 

- er det så en ”brist” i kommunikationen 
fra universets side... 

- er det ikke folks egen fejl, idet de ikke 
har læst beskeden ordentligt… 
 

Der bliver åbnet op for en sidste frist til 
indbetaling, Pia skriver ud.  

Jubilæum – Pia og Henrik (Michael) 10 min Åbent Hus - starter kl. 10.00 med kaffe og te. 
Kl. 11.00 til ca. 11.45 = div. taler, borgmesteren 
og andre siger lidt formelt. (se 
indbydelse/invitation for detaljer) 
Michael fortæller kort om skolen/universet i 
dag.  
Åses Lucia- piger synger ca. 11.45.  
Ca. Kl. 12 er der jubilæumskage og bobler.  
Derefter er der ”fri leg.”  
Der er meldt ca. 200 til.  
Byfesten har sponsoreret drikkevarer og skolen 
handler lokalt ind til dagen.  
 
Elevrådet har ”en bod” hvor de fortæller 
hvordan det er at være elev i dagens 
folkeskole…- og på Ravsted Børneunivers. 
 

Fremtidige struktur ved børnehaven og 
dagplejerne 

60 min Børnetal i fremtiden: prognosen siger… 
 
Børnehave: 
2023: 26 børn 
2024: 18 børn 
2025: 10 børn 
 
Dagplejen: 
2023: 7 børn 
2024: 7 børn 
2025: 3 børn 
 
Det er ret sårbart at børnehaven bliver så lille.  
Oplægget er: skal der på sigt oprettes en 
småbørnsgruppe/vuggestue i børnehaven? 
 
Fordelen ved en sammenlægning er fleksibilitet 
personalemæssigt, f.eks. er en dagplejer ansat  
48 timer/uge uanset hvor mange børn der er,  
hvorimod det vil være 37 timer i en vuggestue. 
 
Børnehaven er normeret til 43 børnehavebørn, 
så der er så rigeligt plads til at etablere 
småbørnsgruppe/vuggestue i børnehaven.  
 
Fordelen ved en vuggestue er at det ikke er så 
sårbart på personaledelen og økonomisk.  
 
Spørgsmål: Skal der investeres i noget hvis 
lokalerne i børnehaven skal bruges som 
vuggestue. – Ja, der er nogle ting der skal laves, 



som universet selv står for udgifterne til.  
 
Det er nemmere at udnytte ressourcerne ved at 
samle alle børn i ét hus.  
 
Man skal søge om plads til et antal småbørn.  
 
Det er vigtigt at pointere, at dagplejen kører 
rigtig godt, og at der er udbredt tilfredshed med 
den. Evt. etablering af småbørnsgruppe er af 
ren og skær nød, grundet det faldende børnetal 
den nærmeste fremtid bringer.  
 
Der er en tendens til der ikke bliver valgt 
dagplejere som børnepasning i Aabenraa 
Kommune. Hele dagpleje-modellen i kommunen 
er oppe til revision.   
 
Merete, leder i Genner, der har en 
småbørnsgruppe, vil gerne komme og fortælle 
om deres erfaringer. Så kan vi høre om f.eks. 
fordele, ulemper, økonomi, praktik og 
normeringer.  
 
Spørgsmål: Hvor mange børn er kommet ”ind 
fra siden,” som vi ikke vidste noget om på 
forhånd? - Det er begrænset hvor mange der 
kommer. Det er kun gået ned af bakke de sidste 
år.  
 
Spørgsmål: Hvad tænker børnehaven om 
vuggestue-scenariet? - Børnehaven er pt. mest 
optaget af personale-reduktionen. Der er ingen 
fornemmelse for hvad stemningen er for en 
vuggestue i børnehaven.  
Men det er realistisk at lave en vuggestue i 
børnehaven, især hvis der ikke er flere 
børnehavebørn end prognosen siger.  
Det kan fungere andre steder, og det kan det 
også her.  
 
Spørgsmål: Hvad er tidshorisonten for 
beslutningstagningen? - Det kunne være godt 
hvis beslutningen er taget i løbet af foråret.  
 
Næste trin i denne proces, er at høre hvad 
Merete fra Genner har at sige til næste møde i 
januar.  
Til næste møde skal det også undersøges, hvad 
det koster at etablere en småbørnsgruppe i 
børnehaven. 
 
 
 

Evt. 
- Info vedr. lukkedage i 2024, børnehaven 

10 min 12 dage i 2024, der er sampasning i Hellevad.  
Lukke og sampasningsdage for 2024 er sendt 
ind. 



 
 

 

 

(bilag udleveres)  
Fælleskursus for skole/børnehave til april – 
omkring adhd og autisme.  
Der kommer et minikursus på skolen i januar, 
emnet er kunstig intelligens – hvordan kan man 
bruge det i undervisningen.  
 
Randi skulle kontakte Bolderslev vedr. svar om 
at vi gerne vil være med i kontakten til DR om 
hvordan vi klarer os her i yder-Danmark og 
hvordan små skoler klarer sig med 
inklusionsreglerne.  
Der er ikke hørt yderligere.  
 
Alle er velkomne til julegudstjeneste i kirken 
den 20. dec. Vi går fra universet ca.  07.50 – 
start i kirken ca. kl. 08.00.  
Fælles-afslutning kl. 11.50 (universstedet), hvor 
elevrådet kårer vinderne af nissehue/jule-
konkurrencen, og vi synger og får sagt go’ ferie 
og Glædelig Jul og Godt Nytår til hinanden… 
 
 
 


